
 
 

Warszawa, dnia 22 lutego 2024 r. 

 

 

 

Pan Krzysztof Gawkowski  

Wicepremier, Minister Cyfryzacji  

 

 

Szanowny Panie Premierze,  

 

W związku z finalizacją konkursów KPO i FERC wnosimy o jak najszybsze uruchomienie rynkowego 

dialogu w sprawie planowanego modelu zagospodarowania pozostałych środków. Z uwagi na bardzo 

ograniczony czas na ewentualne uruchomienie kolejnych konkursów – szczególnie w KPO – 

podsumowanie wniosków z dotychczasowych naborów oraz ustalenie planu jest kwestią bardzo pilną. 

Według naszej oceny, z dotychczasowych budżetów pozostanie przynajmniej ok. 1,3 mld zł w KPO 

(nie uwzględniając dodatkowej alokacji z rewizji KPO w 2023) oraz ok. 1,3 mld zł w FERC.  W skali 402 

wyznaczonych obszarów konkursowych, szacujemy, że nieobjętych pozostanie ok. 30-40% obszarów. 

Tym samym ok. 400-600 tys. gospodarstw domowych pozostanie wciąż nieobjętych zasięgiem szybkich 

sieci. Takie punkty adresowe będą coraz trudniejsze, a część nawet niemożliwa (pod względem 

wykonalności ekonomicznej) do zrealizowania w oparciu o technologie światłowodowe, z uwagi na 

zaangażowanie operatorów w realizację zakontraktowanych już obszarów bądź ze względu na 

nieadekwatność preferowanej technologii.   

 

W pierwszej kolejności, zauważamy, że na etapie prac nad zastosowanym modelem kilkukrotnie 

sygnalizowaliśmy, że uruchomienie naborów na pełną pulę KPO i FERC, z przyjętymi kryteriami 

skończy się objęciem jedynie części obszarów i spowoduje problemy w terminowej realizacji KPO. 

Opinia ta nie została wzięta pod uwagę, a efekty konkursów potwierdzają, że była ona zasadna.  

W naszej ocenie, w ciągu najbliższych tygodni musi zostać wypracowany model podejścia do 

kolejnego konkursu KPO dotyczącego budowy bardzo szybkich sieci szerokopasmowych. 

Jednocześnie, model wsparcia musi adekwatnie adresować potencjał różnych technologii, zarówno 

światłowodowych jak i mobilnych (w tym także wsparcia modernizacji sieci dosyłowych do stacji 

bazowych). Sam konkurs musi zostać ogłoszony niezwłocznie, tak aby pozostawić przynajmniej 

24 miesiące na realizację projektów. Z uwagi na priorytetowe znaczenie zagospodarowania środków 



 
KPO kolejne nabory FERC powinny odbyć się nie wcześniej niż w Q4 2024 i również z uwzględnieniem 

technologii bezprzewodowych, które na obecnym etapie rozwoju dają szanse na szybką realizację 

inwestycji infrastrukturalnych i dostęp do usług. 

 

Ze strony reprezentowanych przez nas organizacji, reprezentujących szerokie grono potencjalnych 

wykonawców projektów, deklarujemy udział oraz pełne zaangażowanie w pracach – w szczególności 

warsztatowych - nad szybkim wypracowaniem optymalnego modelu wsparcia dla najbliższego 

konkursu KPO zgodnie z ogólnymi wytycznymi UE dotyczącymi zasad wypłaty środków na powyższe 

cele. W toku dalszych prac zakładamy również przedstawienie szczegółowych stanowisk. 

 

 

 

Z poważaniem, 

 

Andrzej Dulka       Stefan Kamiński 

Prezes Polskiej Izby       Prezes Krajowej Izby Gospodarczej  

Informatyki i Telekomunikacji     Elektroniki i Telekomunikacji 

 

 

Jerzy Straszewski       

 

 

Prezes Polskiej Izby        

Komunikacji Elektronicznej    

 

 

 

 


